
 
 

 
Dok. nr. 17/01254-4 

 

FULD TALE 
 

 

  
Arrangement: Samråd i Beskæftigelsesudvalget sammen med 

beskæftigelsesministeren om Arbejdsmarkedets 
Feriefond 
 

Åbent eller lukket: Åbent 

Dato og klokkeslæt: 17. maj kl. 11.30-12.45 

Sted: Folketinget 

Taletid:  

Forv. Antal deltagere:  

Evt. andre forhold 
ministeren bør være 
opmærksom på: 

Det er aftalt med Beskæftigelsesministeriet, at 
samrådet vil forløbe ved, at 
beskæftigelsesministeren taler og afgiver status på 
sagen med at finde en løsning, og at 
kulturministeren følger op med at tilkendegive, at 
hun har tillid til, at der findes en god løsning for 
låntagere og Arbejdsmarkedets Feriefond. 
 
 
 
 

Kontaktperson: Katrine Tarp 25 44 27 38 

 

Samrådsspørgsmål BL 

”En række museer er kommet i 
problemer, fordi de skal betale 
afdragsfrie lån tilbage til 
Arbejdsmarkedets Feriefond. De giver 
udtryk for, at de har fået en forventning 
om at kunne forlænge lånene, men det 
afviser Arbejdsmarkedets Feriefond. Der 
henvises til artikel i Berlingske den 1. 
april 2017: ”Minister om museer i 
pengenød: De må ikke lukke”, jf. 
http://www.b.dk/emne/arbejdsmarkedets- 

16. maj 2016 
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Side 2 

feriefond . 
Ministrene bedes på denne baggrund 
redegøre for følgende: 
1) Hvad er baggrunden og de juridiske 
rammer for disse lån? 
2) Vil det være muligt at pålægge 
Feriefonden at forlænge lånene i en 
årrække, der kan sikre museerne tid til 
at skabe sig en holdbar økonomi? 
3) I benægtende fald, hvilke initiativer vil 
ministrene så tage for at hjælpe 
museerne ud af den alvorlige situation?” 
 
[Beskæftigelsesministeren taler] 
 
Jeg vil takke for udvalgets invitation og 
kort supplere beskæftigelsesministerens 
besvarelse af samrådsspørgsmålet.  
 
Først vil jeg dog nævne, at jeg har fået 
undersøgt min egen habilitet i forhold til 
denne sag.  
 
Jeg har fundet det hensigtsmæssigt at 
undersøge min habilitet, fordi jeg var 
direktør for Muskelsvindfonden i 
perioden 1992-1997.  



 

 

Side 3 

 
På dette tidspunkt modtog Musholm 
Feriecenter, der er tæt knyttet til 
Muskelsvindfonden, en lånebevilling fra 
Arbejdsmarkedets Feriefond. 
 
Musholm Feriecenter er således blandt 
de institutioner, der er blevet bedt om at 
tilbagebetale lånebevillinger, som 
Arbejdsmarkedets Feriefond har ydet. 
 
Det er vurderet, at jeg ikke er inhabil i 
forhold til sagen. 
 
Jeg er glad for, at 
beskæftigelsesministeren har taget fat i 
sagen og sat et arbejde i gang, for at finde 
løsninger på den uhensigtsmæssige 
situation.  
 
For jeg er selvfølgelig også blevet mødt af 
bekymrede kulturinstitutioner og 
kommuner. Og det er let at forstå 
bekymringen for de museer og andre 
institutioner, der har modtaget en 
lånebevilling fra Arbejdsmarkedets 
Feriefond, som de har svært ved at indfri. 



 

 

Side 4 

 

Da problemets omfang for alvor viste sig 
tidligere på året, opstod der forståeligt 
nok en usikkerhed og frustration blandt 
de låntagende institutioner, som blandt 
andet kom til udtryk i medierne. 

 

Jeg bad derfor Slots- og Kulturstyrelsen 
om at indsamle viden fra museerne og om 
at stille sig til rådighed for 
Arbejdsmarkedets Feriefond og 
Beskæftigelsesministeriet, for at bidrage 
til at få afdækket de konkrete 
udfordringer hurtigst muligt. 

 
Det er meget positivt, at der er politisk 
vilje til at finde en løsning på nogle af de 
uhensigtsmæssige konsekvenser ved 
afvikling af lånebevillingerne.  

 
Det kan jeg kun bifalde. 

 
Jeg er klar over, at 
Beskæftigelsesministeriet har behov for 
arbejdsro til at gennemtrawle sagerne, og 
at der derfor endnu ikke kan bringes 
egentlige løsningsforslag i havn.  



 

 

Side 5 

 
Men jeg har tillid til, at der findes en god 
løsning – både for Arbejdsmarkedets 
Feriefond og de berørte institutioner. 

 

 


